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Spørgsmål nr. 75 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”I forlængelse af justitsministerens svar på REU alm. del spm. 
270 (2011-12) bedes ministeren oplyse, hvornår der foreligger 
en vurdering fra Rigsadvokaten om behovet for ny lovgivning 
eller andre tiltag for så vidt angår medvirken til kriminalitet 
som beskrevet i aftalen om Tryghedspakken mellem Venstre,
Konservative, Dansk Folkeparti og Kristendemokraterne.”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigsadvokaten, der har oplyst følgende:

”Som det fremgår af besvarelsen af spørgsmål nr. 270 (Alm. 
del) fra Folketingets Retsudvalg, er det i den såkaldte tryg-
hedspakke forudsat, at Rigsadvokaten for så vidt angår initiati-
vet vedrørende øget fokus på straf for medvirken skal gennem-
gå de seneste års erfaringer på området og i den forbindelse 
vurdere, om der er behov for ny lovgivning eller andre tiltag.

Jeg kan oplyse, at jeg til brug for denne vurdering har anmodet 
landets politikredse og statsadvokaturer om at redegøre for de-
res generelle erfaringer med anvendelsen af straffelovens reg-
ler om medvirken, herunder bl.a. i sager hvor de implicerede 
dækker over hinanden.

Jeg har endvidere anmodet politikredsene og statsadvokaturer-
ne om at indsende eksempler på konkrete sager fra de senere 
år, hvor problemstillinger vedrørende medvirkensansvaret har 
været berørt.

De indkomne bemærkninger fra politikredsene og statsadvoka-
turerne samt de indsendte domme er nu ved at blive gennem-
gået og vil indgå i min redegørelse til Justitsministeriet.

Jeg forventer at kunne aflevere redegørelsen i begyndelsen af 
2013.”


